
2011 12/22 12 :22 FAX +36 1 441 5215

	

FUGGETLEN KEPVISELO

	
U0003/0008

ORSZÁGGYÚLÉS1 KÉPVISELŐ 532'1

Érkezett : 2e11 0 :: i, 2 2.

Írásbeli kérdés

Kövér László
Az Országgyülés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Országgyű lés Házszabályáról szóló 46/1994 (IX . 30.) OGY Határozat 91 . § alapján
kérdést kívánok benyújtani

Orbán Vikto r
Miniszterelnök Úrna k

„Mi a jogalapja a privatizációs bevétel részbeni kiosztásának
a MÁV dolgozói között? ”

címmel.

A kérdésre a választ írásban kérem .

A válaszadásra Orbán Viktor miniszterelnök úr illetékes, hiszen ő jelentette be, hogy a MÁV-
Cargo privatizációjával elért bevétel egy részét felosztják a MAV dolgozói között.

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Meglepetéssel értesültünk arról, hogy Ön megígérte a Gaskó Istvánnal, a VDSZ elnökével
folytatott tárgyaláson, hogy teljesítik azt a szakszervezeti követelést, hogy a MAV dolgozó i
részesüljenek a MAV-Cargo privatizációja során elért állami bevételből, és kapjanak
fejenként 250 ezer forintot .

Mi a jogalapja ennek az ígéretnek?

Magyarországon a rendszerváltó pártok között a kilencvenes években még egyetértés vol t
abban, hogy a gazdasági felemelkedés a tervgazdasági bevezetésekor kialakított állam i
tulajdonnak magántulajdonná való átalakításától várható . Egyetértés volt abban is, hogy az
állami tulajdont nem elosztogatni, hanem értékesíteni célszerű, s az értékesítés során elért
bevételt a szocialista tervgazdaság évtizedeiben létrejött államadósság csökkentésére célszer ű
fordítani. Ekként jártak el az egymást követ ő kormányok a kilencvenes és kétezres években .
Ezzel összhangban az államháztartásról szóló 1992 . évi XXXVIII . törvény 21 . § (1)
bekezdése szerint a privatizációs bevételek a központi költségvetés bevételeit képezik . Ezzel
összhangban támogatta Ön és az egész Fidesz-frakció is azt, hogy 1995 decemberében a
következő évi költségvetés módosító javaslatainak szavazásakor az Országgyűlés a
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privatizációs bevételeket az államadósság csökkentésére fordítsák . Ezek ugyanis olyan,
tőkejellegű bevételek, amelyeket az állami gazdálkodás nemzetközi normái szerint nem i s
lehet folyó kiadásokra fordítani . A privatizált vállalatok dolgozói az elmúlt két évtizedbe n
nem is részesültek a privatizációs bevételekb ő l .

Mi a jogalapja annak az ígéretnek, amit Ön Gaskó úrnak és rajta keresztül a MÁ V
dolgozóinak tett? Milyen forrásból fizetnék ki ezt az összeget ?

Miért nem kínál akkor hasonló részesedést annak a sok százezer munkavállalóknak, akikne k
munkahelyét az elmúlt két évtizedben privatizálták ?

2011 . december 12 .

Tisztelettel :

dr Kolber István
országgyűlési képviselő (DK)
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